
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 28. oktober 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 17
Forslag til lov om supplerende bestemmelser til forordning om indførelse af en kulstof-
grænsetilpasningsmekanisme.
Af klima-, energi- og forsyningsministeren (Lars Aagaard)

Spørgsmål 1
Det fremgår af ministerens fremsættelsestale til lovforslaget, at »Der udestår pt. rege-
ringsbeslutning om, hvorvidt administrationen af CBAM ønskes gebyrfinansieret, (…). Der 
forventes afklaring senest inden 1. lovbehandling.« I bemærkningerne til lovforslaget står 
der, at der tilvejebringes »hjemmel til at kunne opkræve gebyrer til dækning af udgifter 
forbundet med den kompetente myndigheds administration af ordningen.« Ministeren 
nævnte under 1. behandlingen af lovforslaget, at det er intentionen, at der skal være 
gebyrfinansiering, at gebyrniveauet vil være omkring 2.750 kr. pr. virksomhed, og at 
man kigger på differentiering af gebyrets størrelse. Vil ministeren derfor bekræfte, at 
administrationen af CBAM gebyrfinansieres, at gebyrniveauet bliver 2.750 kr. men ikke 
højere, og at der vil blive indført en differentieret pris for gebyret for henholdsvis store og 
små virksomheder, når datagrundlaget er på plads?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mads Fuglede (DD), Frederik Bloch Münster (KF) og 
Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på Mads.Fuglede@ft.dk, frederik.mun-
ster@ft.dk, soren.egge.rasmussen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Horn Langhoff
formand
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